

السيرة الذاتية

د. فريال ولي عسكر سليمان

الجامعة المستنصرية – كلية العلوم- قسم الكيمياء

Mobile: +9647711058940

Email: rehabalhassani@yahoo.com

ملخص تعريفى:

د. فريال ولي عسكر سليمان

أستاذ

تدريسية في كلية العلوم- الجامعة المستنصرية- قسم الكيمياء

تاريخ الميلاد 22-3-1962..بغداد د

تاريخ اول تعيين: - 24-11-1984

آخر لقب علمي وتاريخ الحصول عليه:- أستاذ... وحسب الأمر الجامعي في 1-10-2016

الشهادات الدراسية:

- شهادة الدكتوراه في 2006... من كلية العلوم – قسم الكيمياء – جامعة المستنصرية.
- شهادة الماجستير في 1989... من كلية العلوم – قسم الكيمياء – الجامعة المستنصرية.
- شهادة البكالوريوس في 1984... من كلية العلوم – قسم الكيمياء – الجامعة المستنصرية.

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- 1:# كتاب شكر... من العمادة
 - 2: الدراسات العليا..ماجستير- دكتوراه كتب شكر من عمداء جامعات مختلفة في بغداد وجامعات اخرى
 - 3:# كتاب شكر من رئيس الجامعة 3
 - 4:# كتاب شكر من العمادة.
- الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1:# من عام 1984-1990... معيدة في قسم الكيمياء-الجامعة المستنصرية- كلية العلوم.
- 2:# من عام 1991 -2001...تدريسية بلقب مدرس مساعد... في قسم علوم الكيمياء-الجامعة المستنصرية- كلية العلوم.
- 3:# من عام 2006-2012... ..تدريسية بلقب مدرس... في قسم البيولوجي و الكيمياء-الجامعة المستنصرية- كلية العلوم.
- 4:# من عام 2013-2016... تدريسية بلقب أستاذ مساعد... في قسم الكيمياء-الجامعة المستنصرية- كلية العلوم.
- 4:# من عام 2016... تدريسية بلقب أستاذ... في قسم الكيمياء-الجامعة المستنصرية- كلية العلوم.

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
1(الكيمياء العامة....للمرحلة الأولى...)قسم علوم البايولوجي 2(تطبيق الاطياف....للمرحلة الرابعة...)قسم الكيمياء 3 الاشراف على مختبر التشخيص العضوي للمرحلة الرابعة	1-تطبيق اطياف لطلبة الداسات العليا الماجستير 2-الكيمياء الحلقات الملتحمة الغير متحانسة لطلبة الدكتوراة 2-الكيمياء العضوية المتقدمة لطلبة الدكتوراة

تطوير المهارات:

1-(النشاطات)

1-لجنة المكتبات

2-الإشراف على بحوث التخرج-لطلبة المرحلة الرابعة

3-لجنة العلمية

4- لجنة مجلس القسم

2-(المؤتمرات)

1-2010المؤتمر الكيميائي السادس- كلية العلوم – الجامعة المستنصرية-

2.المؤتمر الكيميائي السابع- كلية العلوم – الجامعة المستنصرية- 2011

3- المؤتمر الكيميائي الثامن- كلية العلوم – الجامعة المستنصرية- 2012

4-لمؤتمر الوطني الأول للكيمياء-كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد-2013 .

5-المؤتمر العلمي النسوي الثاني-كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد-2015

6-المؤتمر العلمي النسوي الثالث-كلية العلوم للبنات-جامعة بغداد-2016

7-2020 المؤتمر العلمي الاول- كلية العلوم – جامعة واسط2020-

8- المؤتمر العلمي الثاني- القادسية-2019

9- المؤتمر العلمي الدولي- جامعة ابابيل- 2016

10- المؤتمر العلمي الثالث- كلية العلوم – جامعة القادسية2020

4) الدورات

1)دورة طرائق التدريس عام 1991

2)دورة الحاسوب 2007

3)دورة في طرائق التدريس 2001

4)دورة في الحاسوب 2015

لجان القسم:

لجنة مجلس القسم / اللجنة العلمية للقسم / لجنة مناقشة بحوث التخرج للمرحلة الرابعة/ لجنة مناقشة طلبة الماجستير والدكتوراه / لجنة وضع أسئلة الأمتحان التنافسي لطلبة الدكتوراه / لجنة مناقشة طلبة الدكتوراه(الشامل...تحريري و شفهي) / لجنة مقابلة طلبة الدراسات

العليا.

النشاطات خارج القسم): مناقشة طلبة الماجستير والدكتوراه في مختلف الجامعات العراقية(العلوم والتربية والصيدلة و الاستلال لمعامتة الترقية (وضع أسئلة الأمتحان الشامل لطلبة الدكتوراه)تحريري وشفهي(تقييم أطاريح ماجستير ودكتوراه/تقييم بحوث لعدد من المجالات داخل وخارج القطر).

كتب الشكر: (كتاب شكر من السيد الوزير/كتب شكر من السيد رئيس الجامعة /كتب شكر من السيد العميد/كتب شكر من عمداء الجامعات العراقية عن مناقشة طلبة الدراسات ماجستير ودكتوراه).

5) الأشراف

- *الإشراف على طالبة الماجستير (هنا عبدالحسين زبون (- جامعةالمستنصرية - كلية العلوم – قسم الكيمياء -2012 .
- *الإشراف على طالبة الماجستير (لبنى حازم نصيف (- الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء --2015.
- *الإشراف على طالب الدكتوراة) صلاح رضا (- الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الفيزياء- 2016.
- *الإشراف على طالبة الماجستير) هديل ماجد (- الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء --2017.
- *الإشراف على طالبة الدكتوراه (هديل عادل عبدالغني (الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء 2018
- *الإشراف على طالبة الدكتوراه (لقاء عدنان(الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء2020..
- *الإشراف على طالبة الدكتوراه) هنا عبدالحسين زبون(الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء2020...
- *الإشراف على طالب الماجستير) حيدر كسار(الجامعة المستنصرية - كلية العلوم– قسم الكيمياء2021..

6) المناقشة

مناقشة العديد من طلبة الماجستير والدكتوراه(..)داخل وخارج الجامعة المستنصرية(...بدءاً من عام 2013 ولغاية الآن.

المنشورات العلمية

- براءة أختراع منشورة ... عدد 2
- بحوث علمية....البحوث المنشورة في مجلات داخل القطر وخارج القطر بدءاً من 2001- 2021 ..
- 15 داخل القطر وفي مجلات مختلفة .
- 18 خارج القطر.... وفي مجلات مختلفة.

CV

Summary of definitions:

Dr.Firyal Weli Askar Sulaiman

*Professor

*Teaching at the College of Science - Mustansiriyah University - Department of Chemistry

*Baghdad..22 -3-1984

Date of first appointment :- 24-11-1984

The last scientific title and date to get it: - Professor According to the command of university Vi 1-10-2016

Academic certificates:

*Bachelor's degree in 1984... from the College of Science - Department of Chemistry - Mustansiriyah University

*Master's degree in 1989 ... Chemistry - Mustansiriyah University.

*PhD degree in 2006...from the College of Science - Department of Chemistry -Mustansiriyah University

Academic Awards and Honors:

*Thanks books from... from Dean ... Committee of Examination

*Thank you letters from different universities...(Participation in the discussion committee for graduate students...Masters-PhD)

* Thanks books from the president of the university .

* Thanks books from the Deanship

Academic and Teaching Experience:

*From 1984-1990...a teaching assistant in the Department of Chemistry - Mustansiriyah University - College of Science.

*From 1990-2001... a teacher (with the title of assistant teacher)... in the Department of Sciences - Mustansiriyah University - College of Science.

*From 2006-2012... ..a teaching (with the title of teacher)... in the Department of Chemistry - Mustansiriyah University - College of Science.

*From 2013-2016... Teaching (with the title of Assistant Professor)... in the Department of Chemistry - Mustansiriyah University - College of Science.

*From 2016... Teaching (with the title of Professor)... in the Department of Chemistry Mustansiriyah University - College of Science.

1 Courses Taught:

Undergraduate studies

*Organic Chemistry..... for the first stage... (Department of Biology Sciences)

* Applied spectroscopyfor the fourth stage...(Chemistry Department

Postgraduate studies

*Applied spectroscopy..... for postgraduate students... Masters... (Department of Chemistry).

*Fused Hetero cyclic Chemistry..... for postgraduate students... Ph.D... (Department of Chemistry

* Advance Organic Chemistry.....for postgraduate of Chemistry). students...PhD...(Chemistry Department).

Skills development:

2 Activities

- 1- Libraries Committee
- 2- Supervising graduation research for fourth-year students
- 3- Scientific Committee
- 4- Department Council Committee

1) **3 Conferences**

- * The Conference of the Chemical Society - 1986
- *Seventh Chemical Conference - College of Science - Mustansiriya University - 2011
- * Chemical Conference - College of Science - Mustansiriya University - 2019
- *The First National Conference on Chemistry - College of Science for Women - University of Baghdad – 2013.
- *The Second Women's Scientific Conference - College of Science for Girls - University of Baghdad –
- *2 International Scientific Conference - University of Babylon -2016

- *The Third Women's Scientific Conference - College of Science for Women - University of Baghdad 2016.
- *The Third Scientific Conference - College of Science - Al-Nahrain University. Participation in the year 2017.
- *The second scientific conference – Qadisiyah2019
- * International Scientific Conference - University of Wasit 2020
- *2020 Third Scientific Conference - College of Science - University of Al-Qadisiyah2020

4) Courses

- *Teaching methods course in1991 .
- *Computer course 2007.
- *A course in extraction methods for pharmaceutical compounds 2001.
- *Computer course 2015.
- *Teaching methods course in1991

5)Department Committees

Scientific Committee of the Department / Scientific Committee for Postgraduate Studies / Committee / for Discussing Graduation Research for the Fourth Stage / Committee for Discussing Master's and Doctoral Students Commission on the Status Questions competitive examination for PhD students / Discussion committee PhD students (... comprehensive written and oral) / Committee Students interview Studies supreme.

6)Activities outside the department:

* Discussion of master's and doctoral students in various Iraqi universities (science, education and pharmacy) / setting exam questions.

*Comprehensive for doctoral students (written and oral) / evaluation of master's and doctoral theses / evaluation of research for a number of journals inside and outside the country).

7)Book of thanks:

(A letter of thanks from the Minister/ Letters of thanks from the President of the University/ Letters of thanks from the Dean/ Letters of thanks from the Deans of Iraqi Universities for discussing MA and PhD students).

8)Supervision:

Supervising a master's student (Hana Abdul-Hussein Zaboun) - Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry -2012.

* Supervising a master's student (Lubna Hazem Nassif) - Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry -2015.

* Supervising a PhD student (Salah Reda) - Mustansiriya University - College of Science - Department of Physics - 2016.

* Supervising a master's student (Hadeel Majid) - University - College of Science - Department of Chemistry - 2017.

* Supervising a doctoral student (Hadeel Adel Abdul-Ghani) Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry 2018

* Supervising a doctoral student (Liq'a Adnan) Al-Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry 2020..

* Supervising a doctoral student (Hana Abdul-Hussein Zaboun) Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry 2020...

* Supervising a master's student (Haider Kassar) Mustansiriya University - College of Science - Department of Chemistry 2021..

Discussion

Discussing many master's and doctoral students... (inside and outside Mustansiriya University)... starting from 2012 until now.

9) Scientific Publications:

*Scientific research.....Research published in journals inside and outside the country, starting from 2001-..2021

****Inside the country**.....18 research papers and in different magazines.

****Outside the country**...15.. research papers in different journals.